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Folketingets Retsudvalg
Christiansborg

Finansministeren

Den 28. juni 2011

J.nr. 2011-6104-002
Svar på Retsudvalgets spørgsmål nr. 929 af 23. maj 2011 (REU -
alm. del)

Spørgsmål:
Ministeren bedes redegøre for, hvad baggrunden er for, at Kammeradvokaten
ikke udspecificerer sine regninger og om dette efter ministerens opfattelse er til-
fredsstillende.

Svar:
Det fremgår af kammeradvokataftalen, at kammeradvokaten ikke har pligt til at 
oplyse timeforbrug i den enkelte sag. Baggrunden herfor er, at Finansministeriet 
årligt i overensstemmelse med kammeradvokataftalen kontrollerer, om aftalen som 
helhed er økonomisk fordelagtig for staten.

Denne kontrol foregår med udgangspunkt i kammeradvokatens årsberetninger, 
der, som fastsat i kammeradvokataftalen, indeholder en opgørelse af, hvor mange 
timer, der i årets løb er anvendt på sager for staten af advokater og advokatfuld-
mægtige, og en opgørelse af det gennemsnitlige timesalær. Opgørelsen bekræftes 
af en statsautoriseret revisor. 

Er ordningen ikke fordelagtig for staten, skal der ifølge kammeradvokataftalen
aftales ændringer i vederlaget. Finansministeriets årlige kontroller har indtil videre 
vist, at ordningen som helhed er økonomisk fordelagtig for staten.

Statens køb af juridiske tjenesteydelser vil inden for kortere tid blive konkurrence-
udsat i overensstemmelse med reglerne om annoncering i lov om indhentning af 
tilbud på visse offentlige og offentligt støttede kontrakter (tilbudsloven). I den 
forbindelse vil Finansministeriet overveje, i hvilket omfang der i fremtiden skal 
stilles krav til specifikation af regninger vedrørende levering af juridiske tjeneste-
ydelser til staten. 

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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